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Referat 

 Skolebestyrelsen 

 

Data om mødet: 

 

Dato: 05-11-2024 

 

Tid:  17.30 – 19.30 

 

Sted:  Stort mødelokale 

  

 

 

 

 

 

 

Mødedeltagere: 

 

Forældrevalgte: 

Benny Wolff Jepsen 

Bo Arden Kristensen 

Kristian Boe Christoffersen 

Lars Thomsen Jensen 

Malene Stenberg Bystrup Jensen 

Marie Skøt Frederiksen 

Sten Munk Ettrup 

 

Medarbejderrepræsentanter: 

Per Nørgaard Thornvig 

Dorte Nørgaard 

 

Ledelse: 

Jesper Poulsen 

Brian Svendsen 

Mona Elmgreen Pedersen 

 

Afbud: Per 

 

 

 
 

Dagsorden oversigt: 

 

1. Personalesituationen. 

2. Tilbagemelding fra dialogmødet 

3. Forældreforespørgsel vedrørende fotografering 

4. Revidering af princip  

5. Øget decentral frihed 

6. Fordeling af kontaktpersoner 

7. Skolens brug af ugeplanen på AULA 

8. Nyt fra 

9. Evt. 
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Dagsorden: 

Pkt. 1 

Formål med punktet: Ansvar: 

Personalesituationen. 
Kort orientering om væsentlige ændringer i time og 

fagfordeling grundet langtidsfravær. 

 

Orientering  Jesper 

Referat/beslutning: 
Jesper informerer om personalesituationen og overvejelser i forbindelse med dette. 

  

Videre proces: 
Tages til efterretning 

 

Dagsorden: 

Pkt. 2 

Formål med punktet: Ansvar: 

Tilbagemelding fra dialogmødet. 
Der gives en kort orientering om drøftelserne på 

dialogmødet. Referaterne fra gruppedrøftelserne vedlægges. 

På mødet foreslog flere bestyrelsesmedlemmer og ledere, at 

der tages initiativ til et fælles bestyrelsesforum, hvor ideer 

deles og der gives forslag til retningen for skolevæsenet.  

 

Orientering og drøftelse. Bo og Jesper 

Referat/beslutning:  
Dialogmødet bestod af tre dele. Den første del var en orientering om budget 2026 

Anden del bestod af drøftelser omkring den koordinerede feriepasning samt drøftelse af den øgede decentrale frihed for 

skolerne. Den sidste del af mødet blev en drøftelse af udkastet for skærmbrug, som er sendt ud fra forvaltningen. 

I forbindelse med drøftelsen af den øgede decentrale frihed for skoler, blev der blandt andet drøftet at 

netværk/erfaringsgrupper på tværs af bestyrelserne kunne være givtigt. Der blev dog ikke lavet nogen endelig 

beslutning. 

  

Videre proces: 
Tages til efterretning 

 

Dagsorden: 

Pkt. 3 

Formål med punktet: Ansvar: 

Forældreforespørgsel vedrørende fotografering 
Udgangspunktet er denne artikel: 

https://www.tv2east.dk/guldborgsund/skole-dropper-gammel-

tradition. 

Forælderen spørger, om vi vil drøfte det ud fra et 

ressourceperspektiv ift. tid og miljø. 

 

Drøftelse Malene 

Referat/beslutning: 
Drøftelse af holdninger for og imod. 

Aktuelt bliver alle elever fotograferet hver andet år. 

 

Videre proces: 
Ordningen fortsætter som den er nu – skolen overvejer om der skal findes en anden leverandør.  

Vi undersøger hvor mange forældre der gør brug af fotoordningen. 

 

https://www.tv2east.dk/guldborgsund/skole-dropper-gammel-tradition.
https://www.tv2east.dk/guldborgsund/skole-dropper-gammel-tradition.
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Dagsorden: 

Pkt. 4 

Formål med punktet: Ansvar: 

Revidering af princip. 

I forbindelse med vedtagelsen af digitaliseringsstrategien skal 

skolen vedtage et princip for brug af skærme i undervisningen. 

Skolen har allerede et princip for brug af mobiltelefoner, men 

der skal ligeledes være et princip for brug af skærm i 

undervisningen. Dette foreslås indarbejdet i det eksisterende 

princip.  

 

Drøftelse og beslutning.  Jesper 

Referat/beslutning: 
Drøftelse af elevers brug af skærm. 

Bestyrelsen sondrer imellem brug af skærm som et redskab til læring i undervisningen og brug af skærm som 

pauseaktivitet. 

Forvaltningens oplæg kan bruges som et udgangspunkt, men skal tilrettes. 

 

Videre proces: 
Oplægget tages med videre til skolens MED-udvalg og bringes tilbage til bestyrelsen til endelig drøftelse og beslutning. 

Brug af mobiltelefoner på Bikuben drøftes i ledelsen og tages med til MED-udvalget. 

 

Dagsorden: 

Pkt. 5 

Formål med punktet: Ansvar: 

Øget decentral frihed. 

Folkeskolens Kvalitetsprogram lægger op til øget decentral 

frihed. Det betyder, at den enkelte skolebestyrelse i starten af 

2025 blandt andet skal vedtage principper for bevægelse i 

undervisningen, lektiehjælp, kompetencedækning i 

indskolingen., klassetrin for karaktergivning og 

repræsentation fra det lokale erhvervsliv i bestyrelsen. 

Bestyrelsen drøfter proces for ovenstående. 

 

Drøftelse.  Jesper og Malene 

Referat/beslutning: 
 

Videre proces: 
Udsættes til næste møde 

Dagsorden: 

Pkt. 6 

Formål med punktet: Ansvar: 

Fordelingen af klasser – kontaktpersoner. 

Hver klasse/årgang skal have en kontaktperson i 

bestyrelsen. Vi fordeler opgaven på mødet. 

Beslutning. Malene 

Referat/beslutning: 
Malene laver et oplæg til næste møde, hvor 

0. klasse – Kristian 4. årgang – Lars 

1. klasse – Bo  5. årgang – Marie 

2. årgang – Benny 6. årgang - Sten  

3. årgang - Malene 

Videre proces: 
Malene undersøger om hjemmesiden er information i forhold til hvad forældre kan bruge bestyrelsen til 



Side 4 

 

 

 

 

 

 

 

Dagsorden: 

Pkt. 7 

Formål med punktet: Ansvar: 

Skolens brug af ugeplanen på AULA 
 

Orientering/drøftelse Jesper 

Referat/beslutning: 

 

Videre proces: 
Udsættes til næste møde 

Dagsorden: 

Pkt. 8 

  

Nyt fra 
 

  

Referat 

Formanden/næstformanden: 

Orientering om cykelværksted – tilbagemelding 

Ledelsen: 

Der har været indskrivning af 3 nye børn. 

Der er informationsmøde for skolestartere i slutningen af november 

 

Personalet: 

Der er store læsedag i uge 47, hvor læsekonkurrencen bliver afsluttet. 

 

 

Dagsorden: 

Pkt. 9 

  

Evt.   

Referat 

Intet til referat 


